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Na vysokých školách studuje stále více cizinců

Praha 9. listopadu (ČTK) - Na českých vysokých školách studuje stále více cizinců. Podle údajů Ústavu pro informace
ve vzdělávání jich do loňského akademického roku nastoupilo přes 24.000. Většinu z nich tvoří Slováci, kterých bylo na
českých vysokých školách přes 16.000. Dále převládají studenti z Ruska, Ukrajiny a Vietnamu. Počet cizinců výrazně
stoupl například Univerzitě Karlově v Praze. Podle mluvčího Václava Hájka ji navštěvuje přes 6000 cizinců, asi o třetinu
více než v roce 2002. Většina z nich chodí na přednášky v češtině, více než 1300 však studuje v cizím jazyce.
Také na Masarykovu univerzitu v Brně se hlásí stále více zahraničních zájemců. Jejich počet se zdvojnásobil za poslední
čtyři roky a nyní tvoří deset procent všech studentů. Převažují mezi nimi Slováci, přibývá Poláků a také Portugalců,
kteří mají zájem zvláště o medicínu. Univerzita o cizince aktivně usiluje propagací v zahraničí, řadu programů otevírá v
angličtině. Téměř o dvě stovky v poslední době každoročně narůstá počet zahraničních studentů v ucelených studijních
programech Univerzitě Palackého v Olomouci. Loni na univerzitě studovalo na 1400 zahraničních studentů, z toho
zhruba 1000 Slováků. Cizinci jsou podle vedoucí kanceláře zahraničních vztahů Yvony Vyhnánkové na všech fakultách.
Jejich většímu rozšíření brání skutečnost, že nabídka studia v angličtině není stále dostatečná.    
Zhruba pět procent studentů Technické univerzity v Liberci představují cizinci, kterých tam studuje kolem 400. "Počet
zahraničních studentů je v posledních letech poměrně stabilní, usilujeme ale o to, aby jich přibývalo," řekla ČTK mluvčí
univerzity Jaroslava Kočárková. Kromě Slováků v Liberci studují také mladí lidé z nedalekého Polska nebo Vietnamci
a Ukrajinci, přibývá studentů z dalších zemí bývalého Sovětského svazu. Nejvíce zahraničních studentů mají fakulty
textilní a hospodářská. Roste i zájem cizinců o Jihočeskou univerzitu v Českých Budějovicích. Letos v ní studuje podle
mluvčí školy Hany Bumbové asi 130 cizinců. Nejvíce z nich má zájem o přírodovědeckou fakultu, druhý největší počet
cizinců je na zdravotně sociální fakultě.    
Na Západočeské univerzitě v Plzni se zatím počty cizinců, kteří mají zájem o studium, výrazně nezvyšují. Pavel Mičke
z rektorátu ČTK řekl, že v posledních letech se pohybují kolem 400 až 450. Přijato bývá každoročně zhruba 150
uchazečů, ke studiu se jich zpravidla zapíše přibližně stovka. Většina zahraničních uchazečů se hlásí na filozofickou
nebo právnickou fakultu. Pro akademický rok 2007/2008 se ke studiu přihlásilo 414 cizinců. Univerzita s více než 17.000
studenty jich přijala 144. K zápisu přišlo 113 z nich. Některé vysoké školy zaznamenaly i nárůst studentů z exotických
zemí. Fakulty Univerzity v Hradci Králové navštěvuje letos asi sedm desítek zahraničních studentů. "Zájem cizinců o
studium se meziročně zvýšil o přibližně deset procent, přibylo například studentů z Turecka či z Tchaj-wanu," řekl ČTK
kancléř univerzity Ondřej Tikovský.
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